
(633) 
10113 ' , . 홢 I 3/5 83: 11 Skriftlig fremsættelse , I I . 11 l 10114 . , 
[Glistrup] 

ordfører for forslagsstillerne herved at frem- 
sætte: - 

Forslag til lov om ændring af  lov om almin- 
delig omsætningsafgift (merværdiafgift). (Beta- 
ling før momsafregning). 

(Lovforslag nr. L 201). 

Stavad (S): 

Som ordfører for forslagsstillerne tillader 
jeg mig herved at fremsætte: 

Forslag til lov om ændring af  lov om skatte- 
mæssige afskrivninger m.v. 

(Lovforslag nr. L 203). 
Jeg skal i øvrigt henvise til de bemærknin- 

ger, der ledsager lovforslaget. 

Den første sag på dagsordenen var: 

1) Spørgsmål om fremme af forespørgsel nr. F 
28: 

Forespørgsel til justitsministeren [pm. husbe- 
sættelser, hærværk og gadeuorden i Køben- 
havn]. 

Af Knud Lind (FP). 
(Forespørgslen anmeldt 26/4 83). 

Formanden: 
Hvis ingen gør indsigelse med fremme af 

denne forespørgsel, betragter jeg tingets sam- 
tykke dertil som givet. (Ophold). Det er gi:" 
vet. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

2) Spørgsmål om fremme af forespørgsel nr. F 
29: 

Forespørgsel til arbejdsministeren [om ar- 
bejdsmiljøet]. 

Af Waldorff (VS). 
(Forespørgslen anmeldt 26/4 83). 

Formanden: 
Hvis ingen gør indsigelse mod fremme af 

denne forespørgsel, betragter jeg tingets sam- 
. tykke dertil som givet. (Ophold). Det er gi- 

vet. 

.I Den næste sag på dagsordenen var: 

3) Anden (sidste) behandling af, beslutningsfor- 
slag nr. B 53: 

Forslag til folketingsbeslutning om udarbej- 
delse af  en fondsbeskatningslov. 

Af Lykketoft (S), Rahbæk Møller (SF), 
Bernhard Baunsgaard (RV) og Wilhjelm 
(VS). 

(Fremsat 28/1 83. Første behandling 10/3 
83. Betænkning 22/4 83). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Forslaget sattes til forhandling. 

Forhandling 

Formanden: 
Jeg beder om ro i salen under forhandlin- 

gen. 

Tastesen (S): 
I socialdemokratiet ser vi sådan på det, at 

et lovforslag om fondsbeskatning er et nød- 
vendigt supplement tit den lovgivning om 
realrentebeskatning, som vi i øjeblikket er på 
vej til at få gennemført i folketinget. Hvis , 
ikke vi gennemførte en beskatning af fonde, 
ville vi dermed åbne adgang til en forstærket 
form for skattetænkning, og dette må på en- 
hver måde være uacceptabelt. Derfor er dette 
beslutningsforslags vedtagelse et nødvendigt 
første skridt for dermed at give det signal til 
regeringen, at vi ønsker, at regeringen uden 
unødyendig forsinkelse i takt med den øvrige 
lovgivning, der vedtages på, fondsområdet 
herinde, er klar med et lovforslag, når vi be- 
gynder næste fo!ketingssam!ing til oktober., 

Hagen Hagensen (KF): 
Det er vor helt klare opfattelse, at man 

ikke på nuværende tidspunkt skal give sig i 
lag med at forberede en lov om fondsbeskat- 
ning. 

Forholdet er det, at vi ikke kender det 
grundlag, en sådan beskatning skal have, og 
det vil derfor være halsløs, gerning at gå i 
gang med dette nu. Vi har i øjeblikket under 
gennemførelse en registrering af fonde, der 
skal give os noget mere kendskab til forhol- 
dene end det udvalg, der har siddet, har kun- 
net have. Vi må afvente denne registrering, 
før vi går videre med, om og i hvilket om- 
fang der skal finde beskatning af fonde sted. 


